


Rarášci na Ostrůvku ve Veverské Bítýšce 

Výlet na epopej se vydařil. Foto také na první straně. 

Nové fotbalové kabiny SK Moravské Knínice za hřištěm 
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SLOVO STAROSTY OBCE  
 

PARKUJEME SPRÁVNĚ? 

Před nedávnem, o jednom víkendovém dnu, se stala drobná dopravní nehoda 
v ulici U Sokolovny. Nikomu se nic naštěstí nestalo. Šlo o to, že se projíždějící 
cyklistka v úrovní tenisových kurtů srazila s dítětem, které vyběhlo zpoza 
zaparkovaného automobilu. Kdo vlastně za tuto nepříjemnost mohl? Majitel 
vozu, který parkoval na místě, kde se parkovat nemá, nebo rodiče dítěte, kteří si 
je nehlídali, či cyklistka, která nejela po správné straně vozovky? Vypadá to, že 
v tuto chvíli se dají všichni označit jako viníci.  

Já bych se chtěl nyní zamyslet nad parkováním tohoto vozu, ale nejen tohoto.  
Všech automobilů.  

V naší obci se parkuje všude. To je již letitá pravda. Parkujeme na kytičkách, na 
chodnících, na silnicích, ….  A přitom si neuvědomujeme, že porušujeme 
pravidla silničního provozu. V naší obci je parkování povoleno na vyhrazených 
parkovacích místech pouze v ulici Kout, Mezihoří, Vinohradská a Dolní branka. 
Všude jinde není parkování, dle pravidel silničního provozu, povoleno. 

Jsme na vesnici a myslím, že devadesát procent domů má vrata, popřípadě 
prodloužený vjezd, a není tedy nutno stát na veřejném prostranství. Hned by 
mohla naše obec vypadat lépe bez zaparkovaných aut. Úplným vrcholem umu 
řidičů je potom parkování v křižovatkách – ulice U Sokolovny, Kout, Mezihoří, 
Vinohradská, Pod Školou, Kuřimská (odbočka za hostinec) a možná občas i 
další. 

Žádám všechny řidiče v celé obci, aby se při parkování zamysleli, zda není 
možné svoje miláčky postavit domů anebo na oficiální parkovací místa. Potom 
také vyzývám řidiče v ulici U Sokolovny, aby v žádném případě neparkovali 
v prostoru od sokolovny, kolem tenisových kurtů a dětského hřiště po ulici Ulička. 
Toto místo musí být přehledné a bezpečné pro zde se pohybující děti. 

Děkuji všem řidičům za spolupráci. 

 

PŮDNÍ VESTAVBA NA MATEŘSKÉ ŠKOLCE SE SOUTĚŽÍ ZNOVU 

Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schválilo v srpnu 2021 zhotovitele 
projektové dokumentace na akci „Půdní vestavba MŠ Moravské Knínice“ 

Projekt, dle nabídky, měl být hotov 
v průběhu dubna 2022, s tím, že výběr 
zhotovitele proběhne nejpozději do 
konce května 2022. PD byla předána 
obci 2. května 2022. Obec vyhlásila 
výběrové řízení. V průběhu 
výběrového řízení byly zájemci 
zaslány doplňující dotazy, čímž 
muselo být posunuto datum 
hodnocení nabídek.  

Výběrová komise na svém zasedání 
dne 10. června doporučila 
zastupitelstvu obce zrušit toto 
výběrové řízení, z důvodu nedostatků 
v PD a špatného zadání ve výkazu 
výměr, kdy nebylo možné objektivně 
posoudit jednotlivé nabídky. 

Zastupitelstvo obce doporučení 
komise akceptovalo a na svém 
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zasedání dne 30.06.2022 rozhodne 
o zrušení výběrového řízení. 

Projektant byl vyzván k dopracování 
PD s termínem nejpozději 
do 31.07.2022. Poté bude vyhlášeno 
nové výběrové řízení. 

Rozhodnout o zrušení výběrového 
řízení není pro zastupitelstvo lehké, 
ale abychom se vyhnuli možným 
problémům, bude toto zrušení nutné 
schválit. Je tedy jasné, že se 
rekonstrukce mateřské školy posouvá. 
Bohužel největším problémem je 
ztráta dvou měsíců prázdnin, kdy je 

školka prázdná a mohla být v klidu 
zahájena stavba. Obec je na stavbu 
připravena. Stavební povolení bylo 
vydáno a na financování má obec 
podepsanou úvěrovou smlouvu s KB 
na 15 mil. korun. 

Na krajské hygienické stanici bylo 
zažádáno o prodloužení výjimky 
na provoz MŠ v sokolovně na celý 
příští školní rok.  

Tato nepříjemná situace nás velice 
mrzí, ale doufáme, že se vše zvládne 
v rozumném termínu ke spokojenosti 
všech.  

 

BOMBA!  

Povídka dle skutečné události. Prožil a napsal starosta obce. 

Ve čtvrtek 16. června v 8 hodin byla u dětského hřiště v potoce náhodně 
nalezena bomba! Nález oznámil pracovník Povodí Moravy, který prováděl 
sečení trávy v korytě potoka a na toto místo si „odskočil“. Nález byl oznámen 
obecnímu pracovníkovi, který okamžitě informoval starostu obce. Ten nelenil a 
hned se neohroženě jal prohledat prostor nálezu a rozhodnout co dál.  

Zkorodovaná „bomba“ v dolní části snímku 

Po ohledání místa konstatoval, že nález je nutno nahlásit na Policii ČR. Přivolaná 
hlídka předmět vyfotila a zaslala pyrotechnikovi, který na základě fota 
konstatoval, že nelze vyloučit, že se jedná opravdu o munici. Hlídka policie 
zůstala na místě a střežila prostor do příjezdu pyrotechnika. Svůj úkol plnila 
svědomitě a v této době nepovolila vstup na dětské hřiště Janičce a Anežce K. 
Obě děvčata poté zklamaně odešla směr dětské hřiště v Koutě.  

Během čekání na pyrotechnika, cca 45 minut, se starostovi honily hlavou 
myšlenky o zviditelnění obce v médiích, jak se sjíždějí všechny televizní štáby, 
žádají o rozhovory, ukázky, jak byla munice nalezena a kde přesně, jak se snaží 
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prodrat na místo z druhé strany potoka, aby měly co nejlepší záběry. No, jeho 
fantazie pracovala na plné obrátky, až se z toho celý opotil. Starosta se již také 
chystal, že večer bude sedět doma u televizních zpráv a přeblikávat všechny 
programy, aby se na sebe mohl podívat. Kvůli tomu byl rozhodnut dokonce 
obětovat i svoji účast na večerním mužáckém sboru. 

Příjezd pyrotechnika byl plný očekávání. Když dorazil, zavedla ho hlídka policie 
na místo, následovaná dychtivým starostou. Pyrotechnik měl okamžitě jasno. 
Cituji jeho slova: „Jo, to nic není, jenom kus železa, ale odvezeme to, ať nám zas 
za chvilku nevolá někdo další“. 

 V tu chvíli se starostův plán na účinkování v hlavním televizním programu 
rozplynul jako mlha. Zesmutněl, podal si se všemi zúčastněnými ruku, poděkoval 
jim za zásah a odkráčel opět vymýšlet něco nového pro obec a její zviditelnění.  

 

KRÁSNÉ PRÁZDNINY 

Chtěl bych vám všem popřát krásné letní prázdniny, hodně skvělých zážitků, 
abyste si v rámci možností odpočinuli od starostí a děti od povinností.   

Jiří Hanák – starosta obce 

 
 
 

ZASTUPITELÉ OBCE INFORMUJÍ 

 

BYLA JMENOVÁNA ŘEDITELKA ŠKOLY 

Ve středu dne 01.06.2022 se uskutečnil konkurz za ředitele/ředitelku Základní 
školy a Mateřské školy Moravské Knínice. Stávající paní ředitelka Mgr. Hana 
Burianová se své funkce k 31.07.2022 vzdává, a tak bylo třeba zvolit jejího 
nástupce. Do konkurzního řízení se přihlásili 2 uchazeči. Komise, sestávající ze 
zástupců jmenovaných zřizovatelem školy, Českou školní inspekcí, Krajským 
úřadem Jihomoravského kraje – odborem školství, školskou radou a vedením 
školy, jako vhodnou kandidátku vyhodnotila Mgr. Alexandru Ševčíkovou. 
Na základě tohoto doporučení starosta obce Jiří Hanák následně Mgr. Alexandru 
Ševčíkovou jmenoval ředitelkou Základní školy a Mateřské školy Moravské 
Knínice, a to s účinností od 01.08.2022. 

Paní učitelka Mgr. Alexandra Ševčíková žije v Moravanech u Brna, přichází 
k nám z podobně koncipované školy a má praxi jak ve výuce na 1. stupni, tak i 
v předškolním vzdělávání. Konkurzní komise pozitivně ohodnotila zejména její 
přehled, zaujetí, bohaté zkušenosti a vizi vedení školy. 

Věříme, že se jedná o krok správným směrem v dalším rozvoji naší školy a 
ve vzdělávání našich dětí. Nové paní ředitelce budeme přát hodně úspěchů a ať 
se jí u nás líbí. 

Jana Zemanová – zastupitelka obce 
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PROSÍM, NEPOMÁHEJTE PŘÍRODĚ 

Do Mezihoří se nám vrátila vodní plocha. V tomto případě jsem moc rád, že 
se tento mokřad Kněží líbí a zcela jistě se bude líbit ještě více, až ho příroda 
vezme za své.  

Častá otázka je na kvalitu vody a na to, co v ní plave. Voda je naprosto v pořádku 
a dokazují to drobní bezobratlí živočichové, kteří začali okamžitě osídlovat toto 
vodní prostředí. Problém (pro lidské oko) je hlavně „žabinec“, což je odumřelá 
vláknitá řasa, tvořící nevzhledné chomáče různých odstínů zelené barvy, plující 
po hladině. Tyto rostliny jsou nedílnou součástí každého vodního prostředí a 
jejich přemnožení bylo očekávané. V zahradních jezírkách a bazénech, kde je 
vyžadována křišťálově čistá voda, s touto řasou bojujeme, ale zde si příroda 
poradí sama. Postupem času dojde k rovnováze mezi vyššími vodními 
rostlinami, bentosem a planktonem. Již můžeme pozorovat rdesno obojživelné, 
vachtu trojlistou, bahničku mokřadní, vodní mátu a některá další makrofyta, 
na která se následně naváže fytoplankton, a v návaznosti potom přirozeně ryby.  

Rozhodně nemůžeme všechno toto uspíšit zásahem člověka. Již teď řešíme 
problém, kdy nějaký dobrák vysadil do vody amura bílého. Myslel si snad, že se 
bude živit vláknitou řasou? Amur řasu nežere. Živí se makrofyty (vyšší vodní 
rostliny), jejichž rozvoj je pro vytvoření rovnovážného prostředí nezbytný. 
Společně s Agenturou ochrany přírody a krajiny, jež nad projektem mokřadu 
dohlíží, nyní musíme problém složitě řešit. 

Žádáme tedy všechny případné „pomocníky“ o zdrženlivost v páchání 
„dobrých“ skutků. 

Mokřad Kněží se svou ekologickou funkcí teprve začíná vznikat. 

 

DĚKUJI SKAUTŮM 

Mluvíme-li o mokřadu, chci mimo jiné poděkovat skautům, kteří pomohli 
při dokončovacích drobných pracích a jsou ochotni opravdu i nadále pomáhat. 

Veliký dík patří také za zorganizování každoroční akce Ukliďme Česko. A také 
za výchovu mládeže k lásce k přírodě a dalším ušlechtilým hodnotám. Jako rodič 
i jako místostarosta si toho nesmírně vážím. Díky za to! 

 

CO SE DĚJE V OBECNÍCH LESÍCH 

Pokud sledujete zápisy ze zasedání zastupitelstva, tak máte základní informace 
o hospodaření v obecním lesích. Pokud toto nesledujete, tak se s dovolením 
vrátím do roku 2021 a pokusím se zodpovědět některé časté dotazy. 

Kde je to možné, je hlavní snaha o přirozené zmlazení, a tím o přirozenou 
obnovu lesa. Toto se daří hlavně u habrů, dubů a javorů. Nad toto bylo vysazeno 
12 200 sazenic buků, 7 850 borovic, 3 000 dubů, 4 000 smrků a 100 habrů. 

V loňském roce se podařilo prodat naprostou většinu ze skladovaného 
kůrovcového dříví. Celkem 5 700 m3. 
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Pro představu upřesňuji, že práce v lese není jen těžba a výsadba, ale i ochrana 
proti okusu, ochrana proti myšovitým, ochrana proti zarůstání mechanicky 
(sečení) i chemicky, výřez nežádoucích dřevin, vyklízení a likvidace klestu, 
příprava ploch před výsadbou aj. 

V loňském roce jsme uzavřeli hospodaření v obecních lesích se ziskem 1,9 mil. 
Kč. Významnou část příjmů tvořila dotace z ministerstva zemědělství 
na kompenzaci ztrát způsobených kůrovcovou kalamitou. 

Letos, stejně jako v loňském roce, už kůrovec škody nečiní a zbývající mladé 
smrkové porosty prosperují. Přesto, že je dostupnost sazenic špatná, tak 
vysazování probíhá i letos. Zatím bylo vysazeno něco okolo 9 500 ks. Především 
se jedná o javor, buk a do vhodných lokalit douglaska. Pokud se někomu 
z občanů bude chtít smetat semeno javoru nebo břízy, popřípadě sbírat žaludy, 
tak budeme rádi a místo v lese se pro ně vždycky najde. 

Často je od občanů poptávané palivové dříví. Pro zvýšený zájem je možné 
zapsat se u hajného do pořadníku. Cena palivového dřeva se bude zvyšovat. 
Obec musí postupovat s péčí řádného hospodáře a kopírovat (raketově rostoucí) 
cenu na trhu. 

Stejně jako v předešlém roce i letos obec zažádala AOPK o dotaci na údržbu 
některých VKP v katastru obce. Část prací se bude řešit přes brigádníky. Bude-
li mít někdo zájem o brigádu, přihlaste se prosím v kanceláři obecního úřadu. 
Jedná se především o hrabání trávy. 

Jiří Helan – místostarosta obce 

 

INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU MORAVSKÉ KNÍNICE 

 

VÝPIS USNESENÍ Z 43. ZASEDÁNÍ ZO ze dne 26.05.2022 – hlavní body 
č. 554/43/22 – ZO schvaluje poskytnutí individuální dotace pro Sportovní klub 
Moravské Knínice z.s. IČ 26537354 a současně schvaluje veřejnoprávní 
smlouvu č. 2/2022 o poskytnutí individuální účelové dotace z rozpočtu obce. 
Dotace byla schválena ve výši 97.000 Kč, viz příloha č. 1, veřejnoprávní smlouva 
č. 2/2022 – zveřejněna na elektronické úřední desce www.moravskekninice.cz  
č. 555/43/22 – ZO schvaluje poskytnutí individuální dotace pro JUNÁK – český 
skaut, středisko Duha Brno, z.s. IČ 62157477 a současně schvaluje 
veřejnoprávní smlouvu č. 5/2022 o poskytnutí individuální účelové dotace 
z rozpočtu obce. Dotace byla schválena ve výši 43.000 Kč, viz příloha č. 2, 
veřejnoprávní smlouva č. 5/2022 – zveřejněna na elektronické úřední desce 
www.moravskekninice.cz 
č. 556/43/22 – ZO bere na vědomí žádost Ing. Švajdy o přiznání vícenákladů 
ve výši 104.000 Kč za vypracování projektové dokumentace na MŠ a pověřuje 
starostu obce dalším jednáním s dodavatelem.   
č. 557/43/22 – ZO schvaluje jako nájemce Knínického hostince firmu Hospůdka 
u Lípy, s.r.o., Teyschlova 34, Brno–Bystrc 635 00, IČ 14429365, zastoupená 
paní Soňou Grimovou za částku 10.000 Kč měsíčně a schvaluje smlouvu 

http://www.moravskekninice.cz/
http://www.moravskekninice.cz/
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o nájmu prostoru sloužícího k podnikání, viz příloha č. 3, smlouva – k nahlédnutí 
na obecním úřadě. 
č. 558/43/22 – ZO schvaluje Dodatek č. 3. ke Smlouvě o užívání sportovního 
areálu se Sportovním klubem Moravské Knínice z.s. Dodatkem se mění 
statutární zástupce a adresa uživatele, viz příloha č. 4, dodatek č. 3 ke smlouvě 
– k nahlédnutí na obecním úřadě. 
č. 559/43/22 – ZO schvaluje Dodatek č. 1 ke smlouvě č. 7/2021 o dotaci s TJ 
Sokol Moravské Knínice. Dodatkem se mění termín vyúčtování dotace, viz 
příloha č. 5, dodatek č. 1 ke smlouvě – zveřejněn na elektronické úřední desce 
www.moravskekninice.cz  
č. 560/43/22 – ZO bere na vědomí žádost pana Pleskače o směnu části 
obecního pozemku p. č. 1017 za pozemky p. č. 366 a 367 k. ú. Moravské Knínice 
a pověřuje starostu obce dalším jednáním s vlastníkem.  
č. 561/43/22 – ZO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene č. NM-
014330061082/001-YPM s firmou EG.D, a.s., Lidická 1873/36, Černá Pole, 
602 00 Brno, IČ 28085400. Smlouva se sjednává za jednorázovou náhradu 
7.000 Kč bez DPH, viz příloha č. 6, SoZVB – k nahlédnutí na obecním úřadě. 
č. 562/43/22 – ZO bere na vědomí návrh na odkup částí pozemků od Správy 
železnice. 
č. 563/43/22 – ZO schvaluje přílohu 1 a 2 ke smlouvě č. S/0200515/31300036/07 
s firmou AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. IČ 49356089. Jedná se 
o navýšení ceny v příloze 2, svozu komunálního odpadu, o 20 Kč občan/rok, viz 
příloha č. 7, příloha 1 a 2 ke smlouvě s AVE – k nahlédnutí na obecním úřadě. 
č. 564/43/22 – ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 4/2022, viz příloha 8 RO 
4/2022 – zveřejněna na elektronické úřední desce www.moravskekninice.cz  
č. 565/43/22 – ZO schvaluje počet členů Zastupitelstva obce Moravské Knínice 
pro volební období 2022–2026 ve výši 9 členů. 
č. 566/43/22 – ZO schvaluje záměr nákupu osobního vozu na rozvoz obědů a 
pro potřeby obce. Předpokládaná hodnota pořizovaného automobilu je 
150.000 Kč bez DPH. 
č. 567/43/22 – ZO schvaluje záměr výstavby VO na ulicích Pod Sadem a 
Na Staré trati. 
č. 568/43/22 – ZO bere na vědomí informace o finanční situaci obce a další 
aktuální informace. 

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 
 

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ V ROCE 2022 

V souladu s ust. § 21 odst. 2 zák. č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev 
obcí a o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů, zveřejňujeme 
místo podání kandidátní listin pro volby do zastupitelstev obcí spadajících 
pod pověřený Městský úřad Kuřim.  

Kandidátní listiny do zastupitelstev obce Moravské Knínice se podávají 
pověřenému Městskému úřadu Kuřim, odboru správnímu a vnitřních věcí, 
nejpozději do 16 hodin dne 19.07.2022 (66 dnů přede dnem voleb). Kontaktní 
osobou je: L. Krejčová, tel. 541 422 309 nebo Z. Hlouchová, tel. 541 422 308. 

 

http://www.moravskekninice.cz/
http://www.moravskekninice.cz/
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KOLIK PODPISŮ JE POTŘEBA NA PETICI 

V souvislosti s přípravou konání voleb do zastupitelstev obcí, které se uskuteční 
ve dnech 23. a 24. září 2022, Městský úřad Kuřim, jakožto registrační úřad, tímto, 
podle ust. § 21 odst. 4 zák. č. 491/2001 Sb., o volbách do zastupitelstev obcí a 
o změně některých zákonů, ve znění pozdějších předpisů (dále jen zákon 
o volbách do zastupitelstev obcí), zveřejňuje: 

Potřebný počet podpisů na peticích podporujících kandidaturu volebních stran 
typu nezávislý kandidát a sdružení nezávislých kandidátů pro volby 
do zastupitelstva obce Moravské Knínice 

Min. počet podpisů pro 
nezávislého kandidáta 

Min. počet podpisů pro sdružení 
nezávislých kandidátů 

45 79 

 

Potřebný počet podpisů je procentuálně stanoven v příloze k zákonu o volbách 
do zastupitelstev obcí ve vazbě na počet obyvatel podle stavu k 1. lednu roku, 
v němž se konají volby. Údaj o počtu obyvatel jednotlivých obcí k 01.01.2022 je 
uveden na webových stránkách MV ČR. Povinné náležitosti petice upravuje § 21 
odst. 4 zákona o volbách do zastupitelstev obcí. 

Mgr. Lenka Krejčová – vedoucí odboru MěÚ Kuřim 

 

KOLIK BUDE ZASTUPITELŮ V NOVÉM VOLEBNÍM OBDOBÍ 

Zastupitelstvo obce Moravské Knínice schválilo počet členů Zastupitelstva obce 
Moravské Knínice pro volební období 2022–2026 ve výši 9 členů. 

Jana Kosíková – úřednice obecního úřadu 

 

ZPRÁVY Z FARNOSTI 

OSLAVÍME SVÁTEK VĚROZVĚSTŮ 

V neděli 5. července v 9:30 hodin se uskuteční tradiční mše svatá v kapli 
sv. Cyrila a Metoděje (nad rybníkem). Po mši zazní Velkomoravský chorál 
v podání mužského sboru.  

 

NOC KOSTELŮ BYLA I V KNÍNICÍCH 

V pátek 10. června jsme se po „virové přestávce“ opětovně připojili 
k celorepublikové akci Noc kostelů. V knínickém kostele svaté Markéty se toho 
večera uskutečnily komentované prohlídky interiéru, varhan i kostelní věže a na 
závěr programu vystoupila knínická schola.  

Tuto akci bychom chtěli do budoucna pravidelně opakovat (byť zřejmě ne 
v ročním cyklu), neboť knínický kostel je velice zajímavý objekt, který rozhodně 
stojí za bližší zhlédnutí. Byl budován postupně v průběhu staletí a procházel 
obdobími slávy i totálního zmaru.  
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Dostupné prameny uvádí, že kostel svaté Markéty v Moravských Knínicích byl 
vysvěcen již roku 1366. Tehdy se však sestával jen z nynějšího presbytáře 
(kněžiště). Jedná se o tu část, která přiléhá k základní škole. Nejnižší partie 
obvodového zdiva však mohou být ještě o více, jak 100 let starší a pocházejí 
tedy z doby krátce po založení obce (1235). V presbytáři jsou dnes k vidění 
fresky, bohužel nikoliv kompletní, které vytvořili brněnští malíři v roce 1470. Ty 
byly postupem času překryty dalšími vrstvami malby a světlo světa opětovně 
spatřily, poněkud paradoxně, za totality v roce 1960.  

Jako druhá vznikla věž, zřejmě na přelomu 15. a 16. století, přičemž se 
pravděpodobně jednalo o samostatně stojící objekt. Konkrétní „rok výroby“ 
známe alespoň u hlavního zvonu, který byl ulit roku 1509 a svoji službu zastává 
dodnes.  

Kostelní loď (část, kde jsou lavice pro sezení) byla postavena nadvakrát. Nejprve 
od presbytáře po věž, přičemž původně měla rovný trámový strop, a až následně 
byla prodloužena do dnešní délky a zaklenuta.  

Z hlediska technického stavu na tom byl kostel několikrát velmi špatně. Nejprve 
v období Třicetileté války, kdy byl po nájezdu Švédů několik desítek let pustý až 
do velké obnovy v roce 1681. Historické prameny dále uvádějí, že „na spadnutí“ 
byl kostel i v polovině 19. století a nějakou dobu byl uzavřen dokonce i 
ve dvacátých letech 20. století – o problémech s opravou, která proběhla v letech 
1926–1927, jsme se dočetli i v dokumentech uložených v kostelní báni.  

V současné době je kostel ze statického hlediska z velké části zajištěn. 
V letošním roce je v plánu ještě zpevnit nadokenní klenby v presbytáři, kde se 
také objevily trhliny, a dle finančních možností pokračovat v opravě fasády, 
především v průčelí. Letošní opravy, probíhající pod bedlivým dozorem 
památkářů, jsou financovány především z dotace obce Moravské Knínice 
(500.000 Kč) a finančních darů fyzických osob. Přispět na opravu kostela je 
možné buď v hotovosti (v kostele je poblíž vchodu pokladnička) nebo převodem 
na účet 247704317/0300. Variabilní symbol 4444 alokuje prostředky knínickému 
kostelu. Za veškerou podporu děkujeme.                       Stanislav Krčma – kostelník 

 

STALO SE 

VÝLET NA EPOPEJ SE VYDAŘIL 

Dne 1. června se uskutečnil zájezd do Moravského Krumlova na prohlídku 
Slovanské epopeje Alfonse Muchy, následoval oběd v příjemné restauraci 
v Oslavanech a pak prohlídka kláštera Rosa coeli a synagogy v Dolních 
Kounicích.                                                 Klára Hanáková – organizátorka zájezdu 

 

ŠKOLNÍ OKÉNKO 
 

CO NOVÉHO VE ŠKOLE 

Po dvou covidových letech jsme se konečně mohli „nadechnout“ a začít ve škole 
pracovat, jak jsme byli zvyklí. Navázali jsme na tradiční a osvědčené akce, které 
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jsme doplnili projektovými dny ve škole i mimo školu v rámci Šablon III. Nejvíce 
jsme si užili školu v přírodě a výlet do Prahy a do Bystřice nad Pernštejnem 
do Centra Eden. V dubnu proběhl klasickou formou zápis do základní školy, 
probíhal ve třech třídách naší školy. Nakonec do prvního ročníku nastoupí 19 
žáků. V dalších třech letech nastoupí vždy asi 20 žáků do 1. třídy, tak bude škola 
opět „praskat ve švech“. Současné dvě nové třídy, vybudované ze zasedacího 
sálu obecního úřadu, které využíváme od 1. září 2021, budou nedostačující. 
Máme ve škole jen „dvě velké třídy pro 20 žáků“. 

Další silný ročník nastupuje do mateřské školy. Ve spolupráci s obcí řešíme tuto 
situaci půdní přístavbou nad současnou mateřskou školou. Vzhledem k novému 
výběrovému řízení se zahájení stavby posouvá. Obec nabídla škole prodloužení 
pobytu v sokolovně o jeden rok. Tak může škola přijmout nové děti do mateřské 
školy od 1. září 2022. V novém školním roce budou chodit děti do mateřské školy 
na ulici U Školky a na ulici U Sokolovny. Jak jistě víte, odcházím po 18 letech 
práce ředitelky školy do důchodu. Začínala jsem ve „dvoutřídce“(5 ročníků), 
v mateřské škole byla jen jedna třída. Celkem bylo 9 pracovníků. Postupně 
přibývalo dětí, žáků i zaměstnanců, nyní je nás celkem 26. Mateřská škola má 
tři třídy, základní škola má 5 tříd (opět 5 ročníků) a ve školní družině budeme 
přes prázdniny navyšovat ještě o jedno oddělení, tedy celkem tři oddělení školní 
družiny. Přesto se snažíme i v tomto vyšším počtu udržovat „malou, rodinnou 
školu“, kde se navzájem známe a pomáháme si. 

Podařilo se nám zmodernizovat mateřskou školu, ještě čekáme na rekonstrukci 
nejstarší třídy Broučci a půdní přístavbu. V základní škole máme v každé třídě 
interaktivní tabuli, počítačovou učebnu, budeme mít tři oddělení pro školní 
družinu. Jsme jako škola zapojeni do několika projektů. Žáci naší školy pokračují 
na základních školách v Kuřimi, ve Veverské Bítýšce nebo na gymnáziu. Rádi 
se přijdou podívat na svoji bývalou školičku a povídají si s námi o svých zážitcích 
z nových škol. Chtěla bych poděkovat bývalému panu starostovi Kšicovi a 
současnému starostovi panu Hanákovi za spolupráci, vstřícnost a pochopení pro 
školství a také zastupitelům za všechna období. Chtěla bych poděkovat 
kolegyním, které jsou stejně zapálené jako já, a jde nám všem o spokojené děti 
a žáky. Také jejich rodinám, neměly to s „učitelkami“ vždycky jednoduché. 
Chtěla bych poděkovat rodičům, kteří vsadili na vesnickou školu a posílají nám 
stále více a více dětí. Chtěla bych poděkovat těm, kteří naši školu podporovali a 
pomáhali nám. 

Přeji všem krásnou dovolenou, hodně odpočinku, dětem a žákům načerpání 
nových sil o prázdninách.                            Mgr. Hana Burianová – ředitelka školy 
 

NÁVŠTĚVA PŘEDŠKOLÁKŮ 

Před zápisem do 1. třídy jsme v základní škole přivítali naše kamarády ze třídy 
Koťátek v Moravských Knínicích. Předškoláci se proměnili na dvě hodiny 
na školáky. Vyzkoušeli si spolupráci s prvňáčky, kteří se rádi stali jejich 
pomocníky. Předškoláci si vyzkoušeli aktivity zaměřené na orientaci v prostoru, 
„čtení" s porozuměním a počítání.  

 



12 

 

EDUKATIVNĚ–STIMULAČNÍ SKUPINY 

V návaznosti na zápis do první třídy jsme v letošním roce nabídli některým 
rodičům předškoláků tři odpolední setkání ve školním prostředí v edukativně– 
stimulačních skupinách. Děti společně s paní učitelkou prvňáčků a rodiči 
rozvíjely předmatematické představy, grafomotoriku, orientaci, sluchové a 
zrakové vnímání, ale také pozornost a paměť. Děti si zkusily, jaké to je "učit se" 
ve škole. Rodiče měli možnost vidět své děti při práci s vrstevníky a s paní 
učitelkou. Děti se na odpolední setkání těšily a společně jsme si užili první krásné 
chvíle ve školním prostředí. Poděkování patří rodičům za zodpovědný přístup 
k plnění všech domácích úkolů i společných úkolů ve škole. Věříme, že jsme 
přispěli ke snazšímu startu dětí v první třídě. 
 

ŠKOLNÍ VÝLET DO PRAHY 1. a 2. ročník 

V úterý 15. června jsme se konečně dočkali. Čeho? Dlouho očekávaného 
školního výletu do Prahy v rámci projektu Výuka jinak. Po brzkém vstávání jsme 
se sešli po 6. hodině ranní na vlakovém nádraží v Kuřimi. Několikrát jsme 
přepočítali děti a po zjištění přesného počtu nic nebránilo naší cestě. Jízda 
vlakem utekla jako voda a najednou jsme byli v Praze. Na nádraží na nás čekaly 
dvě průvodkyně. Rozdělili jsme se na dvě skupiny a vydali se na společné 
putování. Cestou jsme viděli meteorologickou stanici v Klementinu, zastavili se 
na Staroměstském náměstí, kde jsme obdivovali orloj. Po prvotní informaci, že 
je orloj v rekonstrukci a neuvidíme ho v pohybu, jsme se rozhodli vytrvat a čekání 
se vyplatilo. Apoštolové se nám ukázali v celé své kráse 

Následovala prohlídka Karlova mostu. Děti už ví, podle čeho poznají Jana 
Nepomuckého. Zkuste se zeptat. Z Karlova mostu jsme prošli přes Kampu a 
pokračovali k lanovce na Petřín. Pobavili jsme se v zrcadlovém bludišti a nastal 
čas na z domova připravenou svačinu. Piknik jsme si udělali přímo na Petříně. 
Po naplnění bříšek jsme se přesunuli na Pražský hrad. 

Obdivovali jsme krásu chrámu sv. Víta, Václava a Vojtěcha. Po prohlídce 
katedrály jsme navštívili Starý královský palác s Vladislavským sálem. Poslední 
zastávkou byla Zlatá ulička. Největší dětskou radostí byla možnost utratit 
alespoň část kapesného. Rozloučili jsme se s historickou částí a čekal nás 
přesun metrem na nádraží. Cesta metrem byla velkým zážitkem. Zvládli jsme i 
přestupní stanici a důležitou zprávou je, že jsme nikoho neztratili. 

Největší dobrodružství nás však teprve čekalo. Vlak, který nás vezl domů, měl 
zpoždění. Zpoždění se postupně navýšilo na 20 minut. V naší přestupní stanici 
jsme nestihli vlak, ale naštěstí nám neujel poslední spoj, a my se před devátou 
hodinou večerní ocitli opět na nádraží v Kuřimi. Byli jsme unavení, ale plní 
krásných zážitků.                                              Mgr. Kateřina Jančíková – učitelka 
 

ŠKOLA V PŘÍRODĚ 

Tak jsme se konečně po dvou letech dočkali a vyrazili na tolik očekávanou školu 
v přírodě. Jako správní námořníci v pruhovaných tričkách jsme zakotvili 
na Šafránkově mlýně, kde jsme strávili týden od 23. do 27. května 
v námořnickém duchu. Společně jsme si vyrobili a pojmenovali plavidla, 
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namalovali vlajky, plnili úkoly, za které přibývali plavčíci do posádky, zpívali 
námořnické písničky, a dokonce se nám podařilo najít poklad starého kapitána. 
Ovšem nebylo to jednoduché. Museli jsme splnit řadu zapeklitých úkolů – zničit 
piráty, najít zlaté kameny, zvládnout pár uzlů, poznat druhy ryb, ulovit pár ryb, 
zdolat trasu v gumácích obra Koloděje, oloupat bramboru, zatlouct hřebík a 
rozluštit záhadnou mapu. Ale povedlo se a byli jsme náležitě odměněni. 
Ve volných chvílích si někteří plavčíci zahráli fotbal, volejbal či jiné míčové hry, 
jiní si stavěli domečky pro skřítky. Večer jsme si pořádně zatancovali, zahráli 
Bingo a prožili napětí při tombole. Všechny naše zážitky jsme si pravidelně 
zapisovali do námořnických deníků a z naší cesty jsme nezapomněli poslat 
pozdravy domů. Zpátky jsme připluli ve zdraví a s úsměvem na tváři.  

Nezbývá než se těšit na další školu v přírodě.   Mgr. Vladimíra Šípková – učitelka 
 

DEN S MYSLIVCI 

Žáci naší školy oslavili Den dětí až v pátek 3. června 2022 u myslivecké chaty, 
kde si pro ně místní myslivci připravili nejen střelbu na cíl, ale také naučnou 
stezku zaměřenou na poznávání přírody. Součástí programu bylo také opékaní 
špekáčků a na závěr následovalo vyhlášení a odměnění nejlepší střelců.  Ti 
obdrželi pohár. Touto cestou bychom rádi poděkovali za spolupráci 
s Mysliveckým spolkem Sychrov Moravské Knínice.  
 

ŠKOLNÍ VÝLET – CENTRUM EDEN  

Ve čtvrtek 16. června 2022 nás vláček zavezl až do Bystřice nad Pernštejnem, 
kde jsme společně navštívili Centrum Eden. Tento den byl součástí projektového 
dne ze Šablon III. Žáci se v úvodu rozdělili do tří skupinek a každá v doprovodu 
lektorky prošla celý areál centra. Děti se prostřednictvím tohoto místa mohly 
zábavnou formou seznámit s životem našich předků. Velký zájem z jejich strany 
byl o mletí mouky v mlýnici, řezání dřeva ve stolárně, prolézání přírodního 
bludiště a „krtince“. Všem se tento školní výlet moc líbil.  

Mgr. Hana Bravencová – učitelka 

 
 

ZE SPOLKŮ 
  
MORKNIMAN 2022 SE VYDAŘIL 

Po třech letech se na konci května vrátili závodníci na hráz rybníka Pod 
Kaplí, aby zabojovali o vítězství v triatlonovém závodě Morkniman (300 m 
plavání - 16 km MTB - 4 km běh).  

Kůrovec v lese a dvojité zrušení závodu díky 
C19 v předchozích letech se podepsalo na 
přípravách letošního již 4. ročníku. I tak 
odstartovalo 60 dospělých závodníků vč. štafet 
a téměř 40 dětí, aby si užili závodění v lesích 
nad rybníkem. K závodu byl přidružený 



14 

 

doprovodný program u kapličky, kde byla k vidění armádní technika, zbraně a 
soutěže pro děti partnerských společností, ke kapličce také vyjela naše 
kavárnická ŠKODA 1203. 

Letošní novinkou bylo plavání ve dvou okruzích a frenetické povzbuzování 
fanoušků na hrázi ukázalo, že tento atraktivní prvek se líbil. Cyklistická trasa 
s trojitým výjezdem ze střelnice na Senařov, s drobnou změnou v závěrečné 
pasáží, kdy se projíždělo kolem myslivecké chaty, roztrhala závodní pole na 
kusy, a zejména vítěz závodu Adam Kolář (1:02:04) přiznal, že právě tady položil 
základní kámen svému vítězství. Lehce protažený běžecký okruh (běžel se 
dvakrát) k Polákové chatě pak závodníky dovedl do cíle na hrázi. Mladší děti 
v běhu si pak užívaly skvělé atmosféry při oběhu rybníka, starší děti si zase 
v duatlonu díky organizátorské chybě okusily trať dospěláckou a trošku se nám 
rozjely po lese. Jeden malý závodník si pak střihl celé jedno cyklistické kolečko 
za doprovodu Mistra Evropy v triatlonu Filipa Ospalého. 

Kategorie Borec a Borka Moravských Knínic letos řádně prořídla a vítězství bral 
po velmi dobrém výkonu Ondřej Pasch (1:18:42), který byl jediným soutěžícím 
v těchto kategoriích. Domácí závodníci se rozutekli do štafet, kdy domácí PPP 
TEAM (Pelikánová, Pleskač, Kupský) vybojovala stříbro, když se až den předem 
přihlášená štafeta Endeka Bassta Teamu zřekla svého vítězství. Snad budou mít 
v dalším roce domácí kategorie více zástupců. 

Děkuji všem závodníkům a fanouškům za to, že se přišli pobavit. Děkuji za 
podporu obci, dobrovolníkům v organizátorském týmu a rybářům.  

Podrobné výsledky i odkaz na fotogalerie najdete na 
www.morkniman.webnode.cz.  

Foto na obálce.          Radek Přikryl – hlavní organizátor a předseda spolku MK SPORT, z.s. 
 
                                                                                                     

CO NOVÉHO U RARÁŠKŮ? 

Naše tradiční cvičení s Rarášky jsme si od ledna pravidelně 

zpříjemňovali i venkovními aktivitami. Myslím, že to bylo pro 

maminky i děti vždy zpestření, a mám velikou radost, že naše 

setkání probíhala v hojném počtu! V lednu a únoru jsme společně vyrazili krmit 

zvířátka do lesa, vyzbrojeni jablíčky a mrkvičkami jsme na dvou místech obohatili 

zvířátkům zimní obživu a samozřejmě nemohly chybět všechny písničky a 

říkanky se zvířátkovskou tématikou, na které jsme si s dětmi vzpomněli. V březnu 

nás pak čekalo vítání 

jara, kde jsme opět za 

doprovodu básniček s 

jarním motivem společně 

vhodili Moranu do 

potoka. V dubnu a květnu 

jsme využili pohostinnost 

místní sokolovny – díky 

http://www.morkniman.webnode.cz/
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ne příliš vlídnému počasí, abychom se v červnu naplno "obuli" do výletování. 

Stihli jsme společně navštívit Ostrůvek ve Veverské Bítýšce, povozit děti na koni 

Na Střelnici a také navštívit nově otevřenou farmu v Jinačovicích. Myslím, že 

všechny akce proběhly ku velké spokojenosti maminek a dětí!  Nyní nás čekají 

raráškovské prázdniny a opět v září se budu těšit na společné setkávání! Rádi 

uvidíme nové tváře, stačí se mi ozvat na email pavlinakurkova@post.cz. 

Foto → Vítání jara v Mezihoří                                              Pavlína Kurková – cvičitelka 

 

V KVĚTNU BYL KNÍPEK CUP 2022 

Jubilejní 20. ročník turnaje v pétanque „Knípek Cup 2022“ uspořádala 
Tělocvičná jednota Sokol Moravské Knínice.  

S ohledem na výše uvedené výročí, byla úvodem účastníkům akce zmíněna 
historie tohoto sportovního podniku, zejména přínos této akce od otců 
zakladatelů – Tomáše Staňka a Ladislava Miňona Pleskače.  

Po omezeních v souvislosti s pandemickou situací v uplynulých ročnících se 
letošní ročník konal v tradičním květnovém termínu. Oblíbeného turnaje se 
zúčastnilo 19 dvojic hry s koulemi. Pořadatelská dvojice Pavel Mareček a Mirek 
Pleskač zvolili pro organizaci turnaje shodně jako v uplynulých ročnících 
„Švýcarský systém“, kdy každý soutěžní pár odehrál 5 utkání, a jednotlivé hry 
byly ohraničeny časovým limitem 50 minut.  

O vyrovnanosti turnaje svědčí fakt, že žádná ze soutěžních dvojic neodcházela 
z hřiště bez výhry a pouze vítěz turnaje neokusil hořkost porážky. Všichni aktéři 
ve hře s koulemi strávili na kurtech příjemnou sobotu a každý si odnesl věcnou 
cenu jako upomínku na tento turnaj.  

Celkové pořadí: 

1. Pleskač Patrik - Pleskač Robin M.K. 5 +22 

2. Fišer Karel - Fišer Vítek V.Bítýška 4 +19 

3. Duda Antonín - Dudová Markéta M.K. 4 +14 

4. Vojanec Libor - Vojanec Lukáš Kuřim 4 + 7 

mailto:pavlinakurkova@post.cz
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5. Nahodil 
Rostislav  

- Nahodilová Tereza V.Bítýška 3 + 24 

6. Kučera Milan - Šojatová Ilona M.K./Kuřim 3 + 14 

7. Dulínek Michal - Dulínek Martin M.K. 3 + 8 

8. Zavřel Tomáš - Haas Erik M.K. 3 + 6 

9. Staněk Tomáš - Pleskač M. Ladislav M.K. 3 + 1 

10. Marečková 
Yvonne 

- Nosková Petra M.K./V.Bítýška 3 - 1 

11. Borek Jiří - Červinka Petr Lomnička/Litava 2 + 5 

12. 
13. 
14. 
15. 
16. 
 
17. 
18. 
19. 
 

Seidl Aleš 
Doležel Jan 
Svítil Jaroslav 
Pleskač Kryštof 
Brychnač 
Eduard 
Roncsek Matyáš 
Baťa Jiří 
Nahodil Martin 

- 
- 
- 
- 
- 
- 
- 
- 
 

Seidlová Eva 
Doleželová Iva 
Tyšl Zdeněk 
Sára Lilien 
Brychnačová 
Vendula 
Roncsek Michael 
Baťová Alena 
Sokol Dominik 

V.Bítýška 
Chudčice 
Kuřim/Brno 
M.K./Brno 
M.K. 
 
M.K.  
Brno 
V.Bítýška 

2 
2 
2 
2 
2 
 

1 
1 
1 
 

+ 1 
- 4 
- 7 
- 9 

- 15 
 

- 16 
- 17 
- 21 

 
Foto závodníků u sokolovny                                       Libor Vojanec – vzdělavatel TJ

     

PROBĚHL JIŽ XXVII. ročník ATLETICKÉHO ČTYŘBOJE 

TJ Sokol pod patronací Sokolské župy Pernštejnské upořádala 5. června 2022 již 
XXVII. ročník Atletického čtyřboje mládeže. Tradičního a oblíbeného sportovního 
podniku se letos zúčastnilo 58 převážně místních atletických nadějí ve věku od 3 

do 15 roků.            

Mladí závodníci soutěžili v disciplínách běh na 50 resp. 25 m, hod kriketovým míčkem 
a skok daleký. Závěr potom patřil tradičně běhu všech zúčastněných bez rozdílu 

kategorií a věku v „Knínickém kolečku“.              

O dramatičnosti tohoto sportovního podniku svědčí fakt, že o celkovém pořadí 
mnohdy rozhodovaly pouze velmi těsné bodové rozdíly.  

Poděkování za dokonalou organizaci patří členům TJ Moravské Knínice, Sokolské 
župě Pernštejnské a České obci sokolské za věcné ceny, diplomy, medaile a 

občerstvení.  
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Akce byla zařazena do projektu MOVE Week 2022, pořádaném v rámci celoevropské 
kampaně „NowWeMove“.  

 

 Kategorie 3–4 roky body  Kategorie 7–8  roků body 

1. Vojtěch Bravenec M.K. 2198 1. Jakub Nedoma M.K. 2262 

2. Dominik Malásek M.K. 1705 2. Jakub Simetinger Lažánky 2230 

3. B. Bečkovská M.K. 1657 3. Maxmilián Kurka M.K. 2188 

4. Amélia Baranová Kuřim 1647 4. Jakub Zavřel M.K. 2138 

5. Nela Zavřelová M.K. 1634 5. Klára Bravencová M.K. 2048 

6. Šimon Kubesa M.K. 1595 6. Kateřina Lišková M.K. 1916 

7. Matyáš Imrich M.K. 1412 7. Markéta Dvořáková M.K. 1915 

8. Stella Jandelková M.K. 1400 8. Marie Gabryšová M.K. 1845 

9. K. Folwarczny M.K. 1352 9. Veronika Cobring M.K. 1731 

10. Richard Svída M.K. 1320 10. Taras Solianyk M.K.  1692 

11. Nikol Vlčková M.K. 1266 11. Ema Svídová M.K. 1581 

12. Klára Hlaváčková M.K. 1114 12. Matěj Polášek M.K. 1488 

13. Petr Liška M.K. 1045 13. Stela Císařová Brno 1467 

14. Alžběta Krčmová M.K. 988 14. G. Konhefrová Čejkovice 1311 

15. Iveta Plotěná M.K. 967  Kategorie 9–10  chlapci  

16. Damián Kurka M.K. 889 1. Ondřej Vlček M.K. 2559 

 Kategorie 5–6 roků  2. Václav Helan M.K. 2359 

1. Filip Adamík Kuřim 2220 3. Roma Polypčuk M.K. 2008 

2. Václav Kučera M.K. 2197  Kategorie 9–10  dívky  

3. Emma Kubesová M.K. 2152 1. M. Bravencová M.K. 2775 

4. Matěj Vlček M.K. 2057 2. Sabina Nedomová M.K. 2554 

5. Antonín Helan M.K. 2050 3. Eliška Dvořáková M.K. 2009 

6. Jakub Cobring M.K. 2043 4. Sofie Sanhret M.K. 1898 

7. Lenka Plotěná M.K. 2001 5. A. Adamíková Kuřim 1731 

8. Tina Širůčková M.K. 1837  Kategorie 11–12 chlapci  

9. Gabriela Sanhret M.K. 1827 1. Jiří Helan M.K. 2904 

10. David Simetinger Lažánky 1778 2. Ilja Kolosinski M.K. 2550 

11. Adéla Knapková M.K. 1598 3. Tomáš Hájek M.K. 2275 

12. Pavlína Vitouchová V.Bítýška 1573  Kategorie 11–12  dívky  

13. Barbora Polášková M.K. 1553 1. Alice Bořilová M.K. 2554 

14. Zora Hlaváčková M.K. 1387 2. Emma Císařová Brno 2147 
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 Knínické kolečko   Kategorie 13–15 chlapci 

1. Jiří Helan M.K. 1. Nazar Solianyk 2530 

2. Nazar Solianyk M.K.    

3. Taras Silianyk M.K.    

4. Alice Bořilová M.K.    

5. Sabina Nedomová M.K.    

Libor Vojanec – vzdělavatel TJ Sokol  

 

1.SKAUTSKÝ ODDÍL MORAVSKÉ KNÍNICE     červen 2022 

 
Zdravověda a ochutnávka tábora 
Dne 3. června jsme spojili naši tradiční červnovou akci 
Zdravovědu s představením témat našich letošních táborů – 

Trosečník. Okolo rybníka pod kaplí jsme nachystali stanoviště s jednotlivými 
zraněními a týmy 
trosečníků měly 
za úkol zranění 
ošetřit. Zároveň 
došlo i na souboje 
s meči, plavání 
v rybníce a jiné 
aktivity. 
 
 
Závěrečný oheň 
Ve čtvrtek 23. 
června budeme 
pořádat slavnostní 
zakončení školní 
části našeho 
skautského roku.  
 

Foto z nacvičování zdravovědy        Adam Špaček – skaut 

 
 

SOUSTŘEDILI JSME SE V HAMRECH 

Po dvou letech, kdy nebylo možné kvůli omezením uskutečnit 
tradiční soustředění mládeže Sportovního klubu Moravské 
Knínice, jsme začátkem června vyrazili autobusem 

na soustředění do Hamrů u Poličky. Vesnici tvoří rozptýlené chalupy v údolích 
Zlatého potoka a Křetínky podél silnice mezi Svojanovem a Bystrým. Nachází se 
zde hotel Otakar, ve kterém jsme našli na čtyři dny naše útočiště. Snažili jsme 
se plně využít zázemí hotelu, ať už to bylo travnaté hřiště, nohejbalové hřiště 
nebo venkovní bazén, který jsme po tréninku rádi na osvěžení využívali. 
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Soustředění bylo zaměřeno na dopolední a odpolední fotbalové tréninky, 
všeobecné sportovní dovednosti, výlety po okolí, ale i stmelování kolektivu.  

V pátek nás čekal dopolední výlet na nedaleký hrad Svojanov, který nás měl 
pozitivně naladit na odpolední přátelské utkání s fotbalisty z TJ Sokol Bystré. 
Do utkání jsme nastoupili s odhodláním odvézt to nejlepší a porovnat naši 
výkonnost s týmem, který má také bohatou historii, velkou členskou základnu a 
hraje soutěžní utkání v jiném kraji. Z pohledu trenérů byly jednotlivé zápasy 

Společné foto mládeže SK MK 

 

velice vyrovnané, ukázaly nejen slabiny, ale i překvapivé výkony jednotlivců. 
Všichni si zápasy moc užili a následná osvěžující melounová party a večerní 
opékání špekáčků udělalo určitě všem velkou radost.  

V sobotu nás po dopoledním tréninku čekala v rozlehlém areálu ochutnávka a 
pro některé i příprava na překážkový běh Spartan Kids Race. Pro děti jsme 
připravili 500metrový okruh s pěti dovednostními zastávkami. Na trati, kterou děti 
musely zdolat v co nejrychlejším čase, bylo nutné přelézt překážku, přejít 
balanční slacklinu, vzduchovkou sestřelit cíl, proplazit se a trefit tenisovými míčky 
různé cíle. Děti startovaly jednotlivě s časovým odstupem, aby nedocházelo 
na trati ke kolizím a na překážkách bylo volno. 

Nebylo žádným překvapením, že si většina dětí chtěla okruh zaběhnout ještě 
několikrát, ale možná jen díky sladké odměně v cíli. V neděli jsme po dopoledním 
tréninku a výborném obědě vyhlíželi autobus, který nás všechny v pořádku 
dovezl zpět do Moravských Knínic. Velké poděkování patří trenérům, tatínkům a 
všem dětem, kteří vytvořili neskutečnou atmosféru, a už se nemůžeme dočkat 
příštího soustředění, třeba v Hamrech nebo na jiném zajímavém místě. 

Radek Kaláb – trenér mládeže 
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SK MK OTEVŘEL NOVÉ KABINY  

V sobotu 11. června 2022 se hráči a příznivci fotbalového klubu SK Moravské 
Knínice dočkali po 20 letech otevření zázemí pro kopanou v podobě nových 
fotbalových šaten. Slavnostního aktu stříhání pásky byli přítomni:  

Pavel Binder – předseda klubu, Michal Havlík – manažer klubu, Jiří Hanák – 
starosta obce, Jaromír Širůček – trenér družstva, Bronislav Mauer – správce 
hřiště a Ladislav Miňon Pleskač.  

V úvodu byla zmíněna historie a průběh výstavby, potřebnost a význam této 
stavby pro fotbal v Moravských Knínicích. Bylo poděkováno členům klubu, 
sponzorům a příznivcům za jejich fyzickou, materiální a finanční pomoc při 
samotné výstavbě fotbalových kabin.  

Závěrem byla vyzdvihnuta rovněž velmi dobrá spolupráce mezi klubem SK MK, 
Tělocvičnou jednotou Sokol a obcí Moravské Knínice. 

Věříme, že vybudování tohoto krásného fotbalového zázemí napomůže dalšímu 
rozvoji kopané v naší obci.      

pro SK MK Libor Vojanec – vzdělavatel TJ Sokol 

 

 

PŘIHLASTE DĚTI NA PŘÍMĚSTSKÉ SPORTOVNÍ KEMPY 2022 

TENIS + MÍČOVÉ HRY 

TERMÍN, MÍSTO, ČAS 

Moravské Knínice / Předklášteří / Brno 

I. turnus 11.–15. července 2022 
II. turnus   8.–12. srpna 2022 

V Moravských Knínicích na tenisových kurtech za sokolovnou. 

příchod 8:30–9:00, odchod 15:30–16:00 (po dohodě) 

Cena zahrnuje trénink, pronájem kurtů, míčky, trenéry, oběd, svačinku, pitný 
režim. 

2.490 Kč pro členy tréninkových skupin 

2.890 Kč pro ostatní (možno i jednotlivé dny) 

Kontaktní osoba: Mgr. Jiří Halama – trenér II. třídy 

Tel. 607 760 559, e-mail jirihalama@gmail.com   

 

 

 

mailto:jirihalama@gmail.com
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ZPRAVODAJ OBCE MORAVSKÉ KNÍNICE ČERVEN 2022 – periodický tisk 

územního samosprávného celku * Ev. č. MK ČR E 23928 * ročník 30 * vychází 1x měsíčně * 
vydává Obec Moravské Knínice* cena ZDARMA * náklad 380 ks* Tisk: Tiskárna Brázda, 
Hodonín * Zasílání příspěvků: mkninice@volny.cz. Zpravodaj také na 
www.moravskekninice.cz. Redakce si vyhrazuje právo podle potřeby krátit příspěvky, popř. 
upravit rozměr článku nebo fotky. 

Uzávěrka příspěvků na ČERVENEC je 20.07.2022 08:00  

mailto:mkninice@volny.cz
http://www.moravskekninice.cz/

